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Protokół nr 04/02/2005 
Z posiedzenia nadzwyczajnego Komisji Dora źnej do Prac 

nad Wieloletnim Planem Inwestycyjnym Miasta Gda ńska     
na lata 2005 - 2009 

w dniu 24 marca 2005 roku o godz. 14.00 
w sali 003 

 Nowego Ratusza w Gda ńsku, przy ul. Wały 
Jagiello ńskie 1. 

 
 

Obecni: wg zał ączonych list obecno ści. 
 
Przewodniczący komisji Marek Bumblis otworzył posiedzenie i powitał 
przybyłych na posiedzenie komisji gości oraz radnych, a następnie 
zaproponował następujący porządek obrad: 
 

1. Procedury uchwalania Wieloletniego Planu 
Inwestycyjnego Miasta Gdańska. 

Referuje: przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska, 
 

2. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie 
zmiany w Wieloletnim Planie Inwestycyjnym 
na lata 2005-2009 – druk nr 1244. 

 Referuje: przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska, 

 
Marek Bumblis – przewodniczący komisji 
Poinformował komisję, Ŝe wpłynął jeszcze do zaopiniowania druk 1321. 
Zapytał, czy są jakieś zastrzeŜenia do porządku obrad? 
Na prośbę Wydziału Programów Rozwojowych zmieniono kolejność, więc 
zaproponował procedowanie projektu uchwały zawartego w druku 1244, jako 
punkt pierwszy. 
 
Zaproponowany porządek obrad komisji, czyli: 
 

 

1. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie 
zmiany w Wieloletnim Planie Inwestycyjnym na 
lata 2005-2009 – druk nr 1244.  

Referuje: przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska, 
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2. Procedury uchwalania Wieloletniego Planu 

Inwestycyjnego Miasta Gdańska. 
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie procedury 
przygotowania i uchwalania wieloletnich planów inwestycyjnych 
Miasta Gdańska – druk Nr 1321, 

Referuje: przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska, 

 
 
przyjęty został jednogłośnie, czyli – 7 głosami za. 
 
 

 
PUNKT 1. 
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany 
w Wieloletnim Planie Inwestycyjnym na lata 2005-
2009 – druk nr 1244. 
 
Izabela Kuś – Wydział Programów Rozwojowych 
Zreferowała szczegółowo przedłoŜony komisji projekt uchwały Powiedziała, 
między innymi, Ŝe zmiany dotyczą harmonogramu finansowego dla zadania – 
przebudowa ulicy Marynarki Polskiej w Gdańsku. W kwietniu 2004 roku, 
została złoŜona aplikacja o dofinansowanie przedsięwzięcia ze środków 
Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego w ramach sektorowego 
programu operacyjnego „Transport”. Wniosek zakładał rozpoczęcie realizacji 
inwestycji w drugiej połowie 2004 roku, w związku z tym w budŜecie zostały 
zabezpieczone środki na przygotowanie dokumentacji przetargowej. PoniewaŜ 
pozytywna decyzja odwlekała się w czasie, to dopiero w grudniu była 
informacja o przyznaniu dofinansowania w wysokości 75% wartości inwestycji. 
 
Marek Bumblis – przewodniczący komisji 
Otworzył dyskusję. 
 
Władysław Łęczkowski – członek komisji 
Zadał pytanie o termin rozpoczęcia tej inwestycji. 
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Krzysztof Rudziński – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Powiedział, Ŝe w kwietniu bieŜącego roku, bezpośrednio po podpisaniu umowy 
o dofinansowanie. Do podpisania umowy niezbędne jest podjęcie 
przedstawionej komisji uchwały, dotyczącej przesunięć kwotowych. W tej 
chwili juŜ są przygotowane specyfikacje do przetargu. 
 
Marek Bumblis – przewodniczący komisji 
ZauwaŜył, Ŝe nie ma więcej głosów w dyskusji, więc przystąpiono do 
głosowania. 
 
Komisja Doraźna do prac nad Wieloletnim Planem Inwestycyjnym 
Miasta Gdańska Rady Miasta Gdańska na posiedzeniu w dniu: 
24 marca 2005 roku rozpatrzyła projekt uchwały w sprawie  zmiany 
w Wieloletnim Planie Inwestycyjnym Miasta Gdańska na lata 2005 – 
2009 – druk Nr 1244, 

 

 
 

Po wnikliwej analizie i dyskusji,  Komisja  - 5 głosami  za, przy 1 
wstrzymującym się – powyŜszy projekt uchwały zaopiniowała 
pozytywnie  
 
 
 

 

PUNKT 2 
Procedury uchwalania Wieloletniego Planu 
Inwestycyjnego Miasta Gdańska. 
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie procedury 
przygotowania i uchwalania wieloletnich planów inwestycyjnych 
Miasta Gdańska – druk Nr 1321,  
 
 
Izabela Kuś – Wydział Programów Rozwojowych 
Na początku poinformowała, iŜ członkowie komisji otrzymali materiały 
pomocnicze,( stanowiące załącznik nr 1 do protokołu) ułatwiające porównanie 
poprzedniej procedury do tej nowo zaproponowanej.  
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Krzysztof Rudziński – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Przedstawił szczegółowo ścieŜkę obiegu dokumentów w procesie 
przygotowywania WPI. Powiedział między innymi, Ŝe zmiana zawarte w 
projekcie uchwały wynikają z następujących powodów: 

1. Zmieniła się Strategia Rozwoju Miasta Gdańska, a w załoŜeniu, które 
prezentujemy, WPI powinno być narzędziem Strategii Miasta Gdańska, 
jeŜeli Wieloletni Plan Inwestycyjny ma mieć jakikolwiek sens. Czyli 
zadania inwestycyjne muszą być ściśle skoordynowane ze Strategią. 

2. Chodzi o uszczegółowienie pewnych punktów, które w poprzedniej 
uchwale budziły wątpliwości i kontrowersje. 

3. Wprowadzenie do procedury obiegu dokumentów w sytuacji, w której 
komisja doraźna do prac nad WPI będzie komisją wiodącą i 
zatwierdzającą docelowy plan WPI i zadania w tym planie. Będzie to się 
miało odbywać na zasadzie przedstawienia całego zestawu zadań, 
przedstawienia propozycji rankingu tych zadań, co się będzie wiązało z 
zatwierdzeniem lub ze zmianami wprowadzonymi, według uznania 
komisji. 

Powiedział równieŜ dokładnie o treści zawartej w samej uchwale.  
Poinformował, między innymi, Ŝe jednym za najwaŜniejszych jest zapis w 
punkcie 1, w którym zawarta jest informacja, iŜ ma być to plan kroczący i 
uchwalany uchwałą Rady Miasta Gdańska, co rok. 
 
Powiedział równieŜ o powołanych zarządzeniem Nr 44/05 Prezydenta Miasta 
Gdańska, koordynatorach odpowiedzialnych za przygotowanie i realizację 
programów operacyjnych na lata 2005 – 2009 (Załącznik Nr 2). 
 
Marek Bumblis – przewodniczący komisji 
Otworzył dyskusję. 
 
Janusz Kasprowicz – członek komisji 
Zgłosił pewne wątpliwości. W kwestii obaw radnych powiedział, Ŝe wiadomo, 
jakie emocje wzbudziła pierwsza edycja WPI i jeŜeli kaŜdy miał świadomość 
tego, Ŝe był to zamysł WPI kroczącego, corocznego i musiał być uzupełniany, a 
stało się tak, Ŝe zadania z pierwszej edycji przepadły gdzieś i nie było ich w 
drugiej edycji, to cos było nie tak, pojawiły się zarzuty o manipulacje. Zapytał, 
czy takie, obecne, ustawienie kompetencji Prezydenta ukróca moŜliwość 
postawienia takiego zarzutu, czy nie? Chodzi o to, Ŝe przy całym szeregu 
uchwał, które rozszerzały kompetencje Prezydenta i to w róŜnych kwestiach, 
dałby Prezydentowi 100% kompetencji, zdejmując je jakby z bark Rady Miasta. 
Jeśli rada w momencie finalnym, czyli podejmowania uchwały na sesji ma 
mikry wpływ na przygotowanie czegokolwiek, to tym samym rada ma mikry 
wpływ na wartość merytoryczną poszczególnych projektów. To powiedział w 
formie Ŝartu. Ale powaŜnie, to podkreślił, Ŝe Rada Miasta powinna mieć 
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panowanie nad tym i świadomość, Ŝe ten plan uchwalony w drugiej edycji miał 
jakieś przeniesienie na następny rok. Pojawiło się pytanie, jak dalekie zmiany 
moŜna wprowadzić? 
 
Tadeusz Mękal – członek komisji 
Starał się wyjaśnić radnemu Kasprowiczowi, jakie zmiany wciągu roku moŜna 
wprowadzić i kiedy, powołując się na § 5 omawianego projektu uchwały. 
  
Następnie 
Władysław Łęczkowski – członek komisji 
Zadał pytanie, dotyczące składanych przez radnych dzielnic konkretnych 
wniosków. Potrzeba jest wyjaśnienia tego, czy wnioski wcześniej złoŜone i 
zarejestrowane w wydziałach, trzeba do nowej edycji powtarzać, jako nowe? 
  
Izabela Kuś – Wydział Programów Rozwojowych 
Wyjaśniła, Ŝe nowe wnioski są nowymi wnioskami a wszystkie poprzednie są w 
bazie danych i są analizowane dalej. 
  
Krzysztof Rudziński – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Dopowiedział, Ŝe jest podział bazy danych na 22 programy operacyjne – 
tematyczne. Omówił równieŜ zakres działania koordynatorów tych programów 
inwestycyjnych. 
 
Tadeusz Mękal – członek komisji 
Zaproponował członkom komisji skończenie omawiania druku 1321, a 
następnie poproszenie pana Rudzińskiego o przedstawienie krok po kroku 
ścieŜki obiegu dokumentów i zadawanie na bieŜąco przez członków pytań. 
 
Marek Bumblis – przewodniczący komisji 
Poparł propozycję przedmówcy. 
 
Janusz Kasprowicz – członek komisji 
Przeprosił, Ŝe przez swoje pytania wywołał niejako burzę, ale WPI wzbudza po 
prostu pewne wątpliwości. Przywołał § 5, który jest sformułowany mądrze, ale 
nie do końca rozwiewa wątpliwości. 
 
 
 
Marek Bumblis – przewodniczący komisji 
Uspokoił radnego i poprosił o chwilę cierpliwości, aby dać szansę omówienia 
wszystkich § po kolei. 
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Krzysztof Rudziński – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Przywołał § 3, w którym mowa jest, Ŝe w pracach nad WPI bierze udział 
komisja ds. WPI, wyznaczona przez Radę Miasta Gdańska w zakresie 
wynikającym z punktu 11 Załącznika do niniejszej uchwały, czyli dokumentu, o 
którym będzie mowa. § 4 mówi o tym, Ŝe załącznikiem do uchwały w sprawie 
uchwalenia WPI na pięć kolejnych lat jest lista wniosków inwestycyjnych dla 
zadań przeznaczonych do przygotowania. Podkreślił, Ŝe nie jest to lista, jak do 
tej pory rezerwowa lecz zadań do przygotowania. KaŜde zadanie, które znajduje 
się na tej liście jest zadaniem do przygotowania do realizacji. Takie zadanie jest 
potencjalnym zadaniem do wprowadzenia do WPI, a czy ono tam trafi, to 
wynika z procedury i zaleŜy od decyzji komisji, Prezydenta itd. 
Lista, to juŜ są koszty ponoszone w związku z przygotowaniem zadań do 
realizacji. 
 
Izabela Kuś – Wydział Programów Rozwojowych 
Dopowiedziała, Ŝe w tegorocznym WPI zarezerwowane są środki, które słuŜą do 
obsługi tej listy. Grupa środków jest na wykupy gruntów, czyli przygotowanie 
przyszłych inwestycji do realizacji i grupa środków na opracowania studialne, 
ekspertyzy. 
 
 
Krzysztof Rudziński – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Powiedział równieŜ między innymi, Ŝe do WPI, kolejnej edycji wprowadzane są 
zadania przygotowane i zaprogramowane. Wprowadzanie poprawek do 
przedłoŜonego do uchwalenia Wieloletniego Planu Inwestycyjnego, 
polegających na dodaniu nowych zadań inwestycyjnych lub zmianie 
harmonogramu realizacji zadań nie moŜe prowadzić do przekroczenia 
prognozowanej kwoty środków dostępnych na inwestycje oraz zwiększenia 
poziomu prognozowanego zadłuŜenia miasta w poszczególnych latach. To jest 
powtórzony zapis, ale w tej nowej procedurze będzie miał inne znaczenie, czyli 
nie dopuszczenie do sytuacji, w której po przejściu przez komisję ds. WPI juŜ 
projektu gotowego, staje na sesji i zaczyna się manipulowanie przy gotowym 
projekcie. Tego naleŜy uniknąć i ten zapis daje taką moŜliwość. 
Powiedział równieŜ o § 5, który mówi o wprowadzaniu zmian do WPI w ciągu 
roku budŜetowego. Następnie omówił szczegółowo kolejne §. 
 
 
Po krótkiej dyskusji z panem Januszem Kasprowiczem, 
 
ElŜbieta Grabarek – Bartoszewicz – członek komisji 
Poprosiła o podanie dokładnych terminów, to znaczy pełny harmonogram. 
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Krzysztof Rudziński – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Podkreślił, Ŝe do uchwały jest załącznik – harmonogram, natomiast w 
materiałach pomocniczych znajduje się ścieŜka obiegu dokumentów. 
Na przykładzie wniosku o ulicę Kościuszki, złoŜonego przez panią Grabarek 
wyjaśnił całą procedurę rozpatrywania wniosków krok po kroku. 
Po krótkiej dyskusji, 
Marek Bumblis – przewodniczący komisji 
Zamknął dyskusję i przystąpiono do głosowania 
 
 
Komisja Doraźna do prac nad Wieloletnim Planem Inwestycyjnym 
Miasta Gdańska Rady Miasta Gdańska na posiedzeniu w dniu: 
24 marca 2005 roku rozpatrzyła projekt uchwały w sprawie 
procedury przygotowania i uchwalania wieloletnich planów 
inwestycyjnych Miasta Gdańska – druk Nr 1321, 

 
 

Po wnikliwej analizie i dyskusji,  Komisja  - 6 głosami  za – 
powyŜszy projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie  
 

 
Marek Bumblis – przewodniczący komisji 
ZłoŜył wniosek, aby ocenić na posiedzeniu projekt,  który będzie procesowany 
na najbliŜszej sesji, czyli wprowadzenie zmiany w porządku komisji, poprzez 
dodanie punktu 3. 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany Statutu 
Dyrekcji Rozbudowy Miasta Gdańska stanowiącym załącznik nr 1 
do Uchwały Nr XVII/539/99 Rady Miasta Gdańska z dnia 29 
grudnia 1999 r. w sprawie likwidacji Dyrekcji Rozbudowy Miasta 
Gdańska w Gdańsku będącej zakładem budŜetowym i utworzenia 
jednostki budŜetowej  - druk nr 1313 
 Referuje: przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska, 

 
Komisja przegłosowała zmianę porządku obrad komisji. 
Zmiana przyjęta  została 6 głosami – za, przy 1 przeciwnym. 
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PUNKT 3 
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany Statutu 
Dyrekcji Rozbudowy Miasta Gdańska stanowiącym załącznik nr 1 
do Uchwały Nr XVII/539/99 Rady Miasta Gdańska z dnia 29 
grudnia 1999 r. w sprawie likwidacji Dyrekcji Rozbudowy Miasta 
Gdańska w Gdańsku będącej zakładem budŜetowym i utworzenia 
jednostki budŜetowej  - druk nr 1313 

  
 
Krzysztof Rudziński – Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Omówił projekt uchwały, podkreślając, Ŝe poza zmianami ściśle technicznymi, 
polegającymi na wprowadzeniu aktualnych podstaw prawnych, zmiany dotyczą 
jednej zasadniczej sprawy. Zmienia się tylko zakres wykonywanych zadań. W 
tej chwili całość odpowiedzialności, zaplanowanie, przygotowanie i wykonanie 
remontów uŜyteczności publicznej spoczywa na Dyrekcji Rozbudowy Miasta 
Gdańska.  
Jeszcze jedną waŜną zmianą jest to, Ŝe po uchwaleniu, DRMG juŜ nie podlega 
Wydziałowi Programów Rozwojowych, tylko bezpośrednio Prezydentowi ds. 
gospodarczych. 
  
Marek Bumblis – przewodniczący komisji 
Otworzył dyskusję 
 
Zgłosił prośbę, aby w formie autopoprawki Prezydenta, DRMG zajął się 
wnioskami radnych, dot. remontów, które radni składali do WPI. 
Zadał pytanie, co stało się z wnioskami radnych, dotyczącymi inwestycji 
remontowych, ale składanymi na drukach wniosków do WPI? 
 
Izabela Kuś – Wydział Programów Rozwojowych 
Powiedziała, Ŝe wszystkie te wnioski trafiały do Wydziału Edukacji i Sportu, 
jeŜeli były selekcjonowane i wyodrębnione wnioski inwestycyjne, to wnioski 
remontowe prawdopodobnie trafiały na listę potrzeb remontowych, ale w tej 
kwestii powinien wypowiedzieć się pan dyrektor Mincewicz.  
 
Tadeusz Mękal – członek komisji 
Zapytał, czy nie ma centralnego zbioru, który zawierałby wnioski nie wpisane 
do WPI, poniewaŜ zostały uznane za wnioski remontowe? 
 
Izabela Kuś – Wydział Programów Rozwojowych 
Poinformowała, Ŝe nie jest to jeszcze w tej formie uporządkowane. 
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Po krótkiej dyskusji, 
 
Marek Bumblis – przewodniczący komisji 
Zaproponował zaopiniowanie projektu uchwały zawartego w druku 1313, a 
następnie przegłosowanie wniosku do pana prezydenta o przygotowanie 
procedury składania wniosków remontowych. 
 
Następnie przystąpiono do głosowania 
 
Komisja Doraźna do prac nad Wieloletnim Planem Inwestycyjnym 
Miasta Gdańska Rady Miasta Gdańska na posiedzeniu w dniu: 
24 marca 2005 roku rozpatrzyła projekt uchwały w sprawie zmiany 
Statutu Dyrekcji Rozbudowy Miasta Gdańska stanowiącym 
załącznik nr 1 do Uchwały Nr XVII/539/99 Rady Miasta Gdańska z 
dnia 29 grudnia 1999 r. w sprawie likwidacji Dyrekcji Rozbudowy 
Miasta Gdańska w Gdańsku będącej zakładem budŜetowym i 
utworzenia jednostki budŜetowej  - druk nr 1313, 
 

Po wnikliwej analizie i dyskusji,  Komisja  - 6 głosami  za – 
powyŜszy projekt uchwały zaopiniowała pozytywnie  

 
 
 
 
Komisja Doraźna do prac nad Wieloletnim Planem Inwestycyjnym 
Miasta Gdańska Rady Miasta Gdańska na posiedzeniu w dniu: 
24 marca 2005 roku rozpatrzyła projekt uchwały w sprawie zmiany 
Statutu Dyrekcji Rozbudowy Miasta Gdańska stanowiącym załącznik 
nr 1 do Uchwały Nr XVII/539/99 Rady Miasta Gdańska z dnia 29 
grudnia 1999 r. w sprawie likwidacji Dyrekcji Rozbudowy Miasta 
Gdańska w Gdańsku będącej zakładem budŜetowym i utworzenia 
jednostki budŜetowej  - druk nr 1313. 
 
Komisja wnioskuje o przygotowanie procedury składania wniosków 
remontowych. 
 

Wniosek przyjęto jednogłośnie  - 6 głosami za. 
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Marek Bumblis – przewodniczący komisji 
Zamknął posiedzenie. 
 
 
 
Protokolant 
 
Katarzyna Kosatka    Przewodniczący 
 
       Marek Bumblis 
 
 
 


